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Tid 05.09.2022 kl. 18:00 - 20:15 
 
Plats Kyrkslätts kommunhus, Kyrkslättssalen 
 
Behandlade ärenden: 
 
§ Rubrik Sida 
§ 60 Sammanträdets laglighet och beslutförhet 5 
§ 61 Justering av protokollet och val av protokolljusterare 6 
§ 62 Godkännande av de totala kostnaderna för Gesterby 

skolcentrum och förslag om tilläggsanslag 
7 

§ 63 Komplettering av sammanställningar som getts senast 
28.2.2022 om egendom, avtal, ansvar och verksamhetslokaler 
som överförs 

12 

§ 64 Svar på fullmäktigemotion 7/2020: byggande av en framkomlig 
naturrutt på ön Linlo 

18 

§ 65 Fullmäktigemotion 10/2020: Fullmäktigemotion för att 
Kyrkslätts kommun ska gå med i justitieministeriets kampanj 
Säg nej till korruption 

22 

§ 66 Svar på fullmäktigemotion 2/2022: Kundvänligare 
vinterunderhåll genom avlägsnande av plogvallar vid 
tomtanslutningar 

26 

§ 67 Beviljande av avsked från uppdraget som ersättare i 
fullmäktige (H-MK) 

33 

§ 68 Beviljande av avsked från uppdraget som ersättare i 
kommunstyrelsen och val av ny ersättare (H-MK) 

35 

§ 69 Beviljande av avsked från uppdraget som ersättare i 
kommunstyrelsen och val av ny ersättare (PV) 

38 

§ 70 Beviljande av avsked från uppdraget som ledamot och vice 
ordförande i personalsektionen och val av ny ledamot och vice 
ordförande (H-MK) 

41 

§ 71 Beviljande av avsked från uppdraget som ersättare i vård- och 
omsorgsnämnden och val av ny ersättare (MS) 

44 

§ 72 Fullmäktigemotion 11/2022: Kyrkslätts kommun bör genast 
minska sin energiförbrukning med hjälp av snabba och 
kostnadseffektiva lösningar 

46 

§ 73 Fullmäktigemotion 12/2022: Kyrkslätt ska ansluta sig till Håll 
Skärgården Ren rf:s kampanj Magknip av plast 

48 
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Deltagare 
 Namn Kl. Uppgift Ytterligare 

information 

Närvarande 
medlemmar 

Leijala Aku 18:00 - 20:15 II vice ordförande ordförande 
 

Aallonharja Piia 18:00 - 20:15 ledamot   
Aintila Anna 18:00 - 20:15 ledamot   
Björk Tony 18:00 - 20:15 ledamot   
Blom Urho 18:00 - 20:15 ledamot   
Ekman Jani 18:00 - 20:15 ledamot   
Felipe Sini 18:00 - 20:15 ledamot   
Fleming Johanna 18:00 - 20:15 ledamot   
Frantsi-Lankia 
Marjut 

18:00 - 20:15 ledamot  
 

Frimodig Josephine 18:00 - 20:15 ledamot jävig § 62, borta 
från 
sammanträdet kl. 
18.10-19.24  

Granström Anneli 18:00 - 20:15 ledamot   
Gustafsson Stefan 18:00 - 20:15 ledamot   
Haapaniemi Timo 18:00 - 20:15 ledamot   
Hakapää Minna 18:00 - 20:15 ledamot   
Harinen Ari 18:00 - 20:15 ledamot   
Hedberg Hans 18:00 - 20:15 ledamot   
Honkanen Martin 18:00 - 20:15 ledamot   
Huhmarniemi Saara 18:00 - 20:15 ledamot   
Järvinen Johanna 18:00 - 20:15 ledamot   
Kajanti Carl-Johan 18:00 - 20:15 ledamot   
Kari Marko 18:00 - 20:15 ledamot   
Karkinen Ronja 18:00 - 20:15 ledamot   
Kaurila Matti 18:00 - 20:15 ledamot   
Kilappa Antti 18:00 - 20:15 ledamot   
Kjerin Ulf 18:00 - 20:15 ledamot   
Kosonen Liisa 18:00 - 20:15 ledamot   
Kämpe-Hellenius 
Jerri 

18:00 - 20:15 ledamot  
 

Liljequist Kim 18:00 - 20:15 ledamot   
Myllyniemi Markus 18:00 - 20:15 ledamot   
Männikkö Kim 18:00 - 20:15 ledamot   
Määttä Jussi 18:00 - 20:15 ledamot   
Orko Maarit 18:00 - 20:15 ledamot   
Petäjäjärvi Krista 18:00 - 20:15 ledamot   
Piili Noora 18:00 - 20:15 ledamot   
Purra Riikka 18:00 - 20:15 ledamot   
Ronkainen Tuovi 18:00 - 20:15 ledamot   
Sahiluoma Anna 18:00 - 20:15 ledamot   
Salonen Antti 18:00 - 20:15 ledamot   
Salminen Ville 18:00 - 20:15 ledamot  
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Seppälä Ulla 18:00 - 20:15 ledamot   
Suominen Tero 18:00 - 20:15 ledamot   
Valtonen Martin 18:00 - 20:15 ledamot   
Virtanen Kari 18:00 - 20:15 ledamot   
Ylikoski Jukka 18:00 - 20:15 ledamot   
Ylisiurua Katja 18:00 - 20:15 ledamot   
Åström Kim 18:00 - 20:15 ledamot   
Annila Henri 18:00 - 20:15 ersättare   
Basilier Linda 18:10 - 19:24 ersättare § 62  
Lundell Patrik 18:00 - 20:15 ersättare   
Oittinen Paula 18:00 - 20:15 ersättare   
Presnukhina Anna 18:00 - 20:15 ersättare   
Virkki Leena 18:00 - 20:15 ersättare   
Aarnio Tarmo  18:00 - 20:15 kommundirektör   
Suihkonen Jaana  18:00 - 20:15 förvaltningsdirektör   
Lindell Esa  18:00 - 20:15 ekonomidirektör   
Sorvari Hannu  18:00 - 20:15 kommunjurist   
Ikonen Eeva-Kaisa  18:00 - 20:15 bildningsdirektör   
Kauppinen Anna-
Kaisa  

18:00 - 20:15 direktör för 
samhällstekniska 
väsendet 

 

 
Pekkarinen-Keto 
Sirkku  

18:00 - 20:15 vik. vård- och 
omsorgsdirektör 

 
 

Stenius Kristina  18:00 - 20:15 personaldirektör   
Söderström Berndt  18:00 - 20:15 translator   
Nylund Hanne  18:00 - 19:24  § 62  
Niemi Kimmo 18:00 - 19:24 konsult § 62  
Juntunen Sami 18:00 - 20:15 ict-stöd   
Tarvainen Samuel 18:00 - 20:15 ict-stöd   
Ekström Gunnel  18:00 - 20:15 ledningens 

assistent, 
protokollförare 

 

 
Frånvarande Adlercreutz Anders 18:00 - 20:15  

Hyvärinen Reetta 18:00 - 20:15  
Jäppinen Sanni 18:00 - 20:15  
Kärkimaa Elina 18:00 - 20:15  
Valtanen Hannu 18:00 - 20:15 

 
 
 
Underskrifter 
  
 
 Aku Leijala Gunnel Ekström  
 ordförande protokollförare 
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Justering av protokollet Protokollet är justerat och godkänt 12.9.2022 
 
  

  
  Johanna Järvinen  Ulf Kjerin 
  protokolljusterare  protokolljusterare 
 
 
Framläggning av protokollet 
 

Det justerade protokollet hålls till allmänt påseende på kommunens 
webbplats 13.09.2022  
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Kommunfullmäktige § 60 05.09.2022 

 
Sammanträdets laglighet och beslutförhet 
Kommunfullmäktige 05.09.2022 § 60  
    

 
 
Kallelsen till kommunfullmäktiges sammanträde har publicerats på 
kommunens webbplats 31.8.2022. Samma dag har kallelsen lämnats till 
fullmäktigeledamöterna samt till ersättarna. 

 
Beslutsförslag Ordföranden konstaterar sammanträdet vara lagligen sammankallat och 

beslutfört. 
 

Beslut Sammanträdet konstaterades vara lagligen sammankallat och beslutfört. 
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Kommunfullmäktige § 61 05.09.2022 

 
Justering av protokollet och val av protokolljusterare 
 
Kommunfullmäktige 05.09.2022 § 61    
    
 
Beslutsförslag Kommunfullmäktige beslutar välja två protokolljusterare att justera 

protokollet från detta sammanträde. 
 

Beslut Till protokolljusterare valdes Johanna Järvinen och Ulf Kjerin. 
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Kommunstyrelsen § 250 15.08.2022 
Kommunstyrelsen § 260 22.08.2022 
Kommunfullmäktige § 62 05.09.2022 

 
Godkännande av de totala kostnaderna för Gesterby skolcentrum och förslag om 
tilläggsanslag 
 
Kommunstyrelsen 15.08.2022 § 250  
  
 
 
Beredare Direktör för samhällstekniska väsendet Anna-Kaisa Kauppinen, 

fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 
 
Nämnden för lokaltjänster valde vid sitt sammanträde 28.06.2022 § 61 YIT 
Suomi Oy till serviceproducent för Gesterby skolcentrums livscykelprojekt. 
 
Bakgrund 
 
Kommunfullmäktige (Fge 28.6.2021 § 59) har godkänt totalpriset 
42 500 000 euro för projektet, vilket baserar sig på kostnadsberäkningen 
som uppgjordes 8.9.2020. Man har beslutat genomföra projektet med 
leasingfinansiering. 
  
Det har förekommit kraftig prishöjning i byggnadskostnaderna. Störningen 
på byggnadsindustrins marknader har börjat redan vid ingången av år 
2021, och läget i världen år 2022 har inneburit ytterligare utmaningar.  
 
Utmaningarna med tillgången till byggnadsmaterial och osäkra priser har 
orsakat kraftiga prishöjningar. I tillgången på material har det för tillfället 
ställvis förekommit störningar i leveranskedjan och logistiken samt förhöjda 
pris för material, bränslen och energi. Situationen på marknaderna 
förändras snabbt för tillfället och det är svårt att få fasta priser av 
marknaderna.  
 
Nämnden för lokaltjänster har vid sitt sammanträde 21.4.2022 beslutat 
binda entreprenadpriset till indexet.  
 
En indexhöjning beaktas till fullt belopp till förmån för serviceproducenten 
på så sätt att entreprenadpriset höjs, och en indexsänkning beaktas till fullt 
belopp till förmån för beställaren på så sätt att entreprenadpriset sänks. 
 
Entreprenadpriset är bundet till indexet i enlighet med anbudsbegäran. Att 
binda entreprenaden till indexet innebär en risk för betydande 
kostnadsförändringar. Det är för tillfället omöjligt att förutspå om indexet 
ändrar under byggtiden. Just nu föreslås i diskussionerna om 
tilläggsanslag att man iakttar en förhöjningsrisk på 10 %, vilket är 
5 122 212 euro.  
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Kommunstyrelsen § 250 15.08.2022 
Kommunstyrelsen § 260 22.08.2022 
Kommunfullmäktige § 62 05.09.2022 

Som reservering för tilläggs- och ombyggnadsarbete har beräknats 3 %. 
Dessutom har inom byggbranschen konstaterats följande extra 
riskfaktorer; bl.a. oidentifierade tomtledningar och 
grundläggningskonstruktioner, förorenad marksubstans, behov av 
iståndsättning av det befintliga skyddsrummet och oidentifierade skadliga 
ämnen i byggnaderna som ska rivas. Det är skäl att bereda sig på risker 
för tilläggs- och ombyggnadsarbete om kostnader på ca 1 000 000 euro.    
 
Byggherrens kostnader är för tillfället ca 500 000 euro, och det förväntas 
flyta in ytterligare ca 1 200 000 euro, sammanlagt 1 700 000 euro. 
Byggherrens kostnader består av anbudsarvoden, projektplanering, 
undersökningar och utredningar, övrig kompletterande planering och till 
största delen byggherrekonsultens arvoden.  
 
Tilläggsanslag 
 
För projektet föreslås ett anslag på 59 044 338 euro, vilket består av 
följande: 
- Entreprenadpris 51 222 126 euro 
- Förhöjningsrisk på grund av indexering 5 122 212 euro 
- tilläggs- och ombyggnadsarbetsreservering 1 000 000 euro 
- Beräknade byggherrekostnader 1 700 000 euro 
 
Nämnden för lokaltjänster beslutade dessutom be kommunstyrelsen 
bedöma genomförandet av skolnätets investeringar i enlighet med MDI:s 
befolkningsprognos. Projektens entreprenadform borde bedömas i den nya 
förändrade byggsituationen. Det bör också beaktas att skolprojekt och 
grundliga renoveringar ska genomföras enligt den planerade tidtabellen 
med anledning av inneluftsproblem och undvikande av dem. 
 
 

Föredragande Kommundirektör Tarmo Aarnio   
 
Beslutsförslag Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige att fullmäktige 

godkänner de totala kostnaderna för projektet till 59 045 000 euro, varav 
- entreprenadpris 51 222 126 euro 
- tilläggs- och ombyggnadsarbetsreservering 1 000 000 euro 
- förhöjningsrisk på grund av indexering 5 122 212 euro 
- byggherrekostnader 1 700 000 euro 

 
 
Behandling Direktör för samhällstekniska väsendet Anna-Kaisa Kauppinen, projektchef 

Hanne Nylund och byggherrekonsult Kimmo Niemi redogjorde för ärendet 
vid sammanträdet och svarade på frågor av ledamöter i kommunstyrelsen. 
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Kommunstyrelsen § 250 15.08.2022 
Kommunstyrelsen § 260 22.08.2022 
Kommunfullmäktige § 62 05.09.2022 

Projektchef Hanne Nylund och byggherrekonsult Kimmo Niemi lämnade 
sammanträdet efter behandlingen av denna paragraf kl. 18.22. 

 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt bordlägga ärendet för att få 

tilläggsutredningar på basis av de anvisningar som kommit under 
diskussionen. Behandlingen av ärendet fortsätter vid kommunstyrelsens 
sammanträde 22.8.2022. 

 
Kommunstyrelsen 22.08.2022 § 260  
  
 
 
Beredare Direktör för samhällstekniska väsendet Anna-Kaisa Kauppinen, 

fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 
 

 
Föredragande Kommundirektör Tarmo Aarnio   
 
Beslutsförslag Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige att fullmäktige 

godkänner att de totala kostnaderna för projektet är 59 045 000 euro: 
- entreprenadpris 51 222 126 euro 
- tilläggs- och ombyggnadsarbetsreservering 1 000 000 euro 
- förhöjningsrisk på grund av indexering 5 122 212 euro 
- byggherrekostnader 1 700 000 euro 

 
 
Behandling Direktör för samhällstekniska väsendet Anna-Kaisa Kauppinen, projektchef 

Hanne Nylund och byggherrekonsult Kimmo Niemi redogjorde för ärendet 
vid sammanträdet och svarade på frågor av ledamöter i kommunstyrelsen. 
 
Direktör för samhällstekniska väsendet Anna-Kaisa Kauppinen, projektchef 
Hanne Nylund och byggherrekonsult Kimmo Niemi lämnade sammanträdet 
efter denna paragraf kl. 17.46. 
 
 
Under diskussionen gav ledamot Antti Kilappa följande tilläggsförslag: 
 
Kyrkslätts kommuns befolkningsprognos presenteras (MDI, Rasmus Aro) 
vid kommunfullmäktiges seminarium 2.9.2022. Befolkningsprognosen ska 
finnas i sammanträdeshandlingarna då kommunfullmäktige behandlar 
Gesterby skolcentrum 5.9.2022 eller senare så att ledamöterna har all 
möjlig information till handa. 
 
Tilläggsförslaget understöddes av Marjut Frantsi-Lankia och Ari Harinen. 
 
Tilläggsförslaget godkändes enhälligt efter att ordföranden hört sig för om 
det. 
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Kommunstyrelsen § 250 15.08.2022 
Kommunstyrelsen § 260 22.08.2022 
Kommunfullmäktige § 62 05.09.2022 

 
 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt enligt förslaget med tillägget att 

befolkningsprognosen ska finnas i sammanträdeshandlingarna då 
kommunfullmäktige behandlar Gesterby skolcentrum 5.9.2022 eller 
senare, så att ledamöterna har all möjlig information till handa. 

 
För kännedom till kommunfullmäktige för behandling 
 
Kommunfullmäktige 05.09.2022 § 62    
558/10.03.02.01/2019    
 
 

 
    
Beslutsförslag Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fullmäktige godkänner 

att de totala kostnaderna för projektet är 59 045 000 euro: 
- entreprenadpris 51 222 126 euro 
- tilläggs- och ombyggnadsarbetsreservering 1 000 000 euro 
- förhöjningsrisk på grund av indexering 5 122 212 euro 
- byggherrekostnader 1 700 000 euro 

 
 
Behandling Ledamot Josephine Frimodig anmälde jäv och lämnade sammanträdet för 

behandlingen av och beslutsfattandet i denna paragraf. Ersättare Linda 
Basilier var närvarande under behandlingen av och beslutsfattandet i 
denna paragraf kl. 18.10–19.24 och lämnade sammanträdet efter denna 
paragraf. 
 
Direktör för samhällstekniska väsendet Anna-Kaisa Kauppinen, projektchef 
Hanne Nylund och byggherrekonsult Kimmo Niemi redogjorde för ärendet 
vid sammanträdet.  
 
Projektchef Hanne Nylund och byggherrekonsult Kimmo Niemi lämnade 
sammanträdet efter denna paragraf kl. 19.24. 
 
 
Ordföranden Aku Leijala förklarade diskussionen avslutad och 
konstaterade att han hade gett följande motförslag: 
 
Beslutsfattandet om de totala kostnaderna för Gesterby skolcentrum skjuts 
upp (Leijala Aku) 
  
Motiveringar: På grund av den stora osäkerheten som beror på den 
förändrade världssituationen och den svaga resurssituationen inom 
samhällstekniska sektorn samt för att hålla Kyrkslätts ekonomiska risk 
under kontroll ska beslutsfattandet om de avsevärt ökade kostnaderna för 
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Kommunstyrelsen § 250 15.08.2022 
Kommunstyrelsen § 260 22.08.2022 
Kommunfullmäktige § 62 05.09.2022 

projektet skjutas upp åtminstone tills försäljningen av välfärdscentralen har 
slutförts. (närmare motiveringar framställs i den avvikande meningen, som 
lämnas i det fall fullmäktige beslutar godkänna de förhöjda kostnaderna 
och framskrida med projektet). 
 
Motförslaget understöddes av Jukka Ylikoski. 
 
Ordföranden konstaterade att motförslaget inte godkänts enhälligt, så man 
måste rösta om det. 
 
Ordföranden föreslog att man röstar om ärendet så att de som understöder 
utgångsförslaget röstar ”ja” och de som understöder Aku Leijalas 
motförslag röstar ”nej”. 
 
Omröstningspropositionen godkändes. 
 
Vid omröstningen gavs 48 ja-röster och 3 nej-röster. Utgångsförslaget fick 
fler röster. 
 
Ja-röster: Järvinen Johanna, Hedberg Hans, Liljequist Kim, Felipe Sini, 
Björk Tony, Karkinen Ronja, Aintila Anna, Haapaniemi Timo,  
Kari Marko, Blom Urho, Kjerin Ulf, Valtonen Martin, Purra Riikka, 
Presnukhina Anna, Myllyniemi Markus, Hakapää Minna, Männikkö Kim, 
Lundell Patrik, Honkanen Martin, Kaurila Matti, Ylisiurua Katja, Piili Noora, 
Orko Maarit, Gustafsson Stefan, Seppälä Ulla, Harinen Ari, Ekman Jani, 
Annila Henri, Huhmarniemi Saara, Sahiluoma Anna, Salminen Ville, 
Suominen Tero, Salonen Antti, Granström Anneli, Oittinen Paula, Kosonen 
Liisa, Basilier Linda, Virtanen Kari, Ronkainen Tuovi, Petäjäjärvi Krista, 
Fleming Johanna, Frantsi-Lankia Marjut, Aallonharja Piia, Määttä Jussi, 
Kajanti Carl-Johan, Virkki Leena, Åström Kim och Kämpe-Hellenius Jerri. 
 
Nej-röster: Leijala Aku, Kilappa Antti och Ylikoski Jukka 

 
 
Beslut Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med förslaget. 

 
Ordförande Aku Leijala lämnade avvikande mening om beslutet. 

Liitteet / bilagor 
 [1] Taustaselvitys kustannusten muodostumisesta_sv 
 [2] Liite taustaselvitykseen_sv 
 [3] Gesterbyn kouluhanke_ Eriävä_mielipide_5.9.2022_v2_sv 
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Kommunstyrelsen § 234 27.06.2022 
Kommunfullmäktige § 63 05.09.2022 

 
Komplettering av sammanställningar som getts senast 28.2.2022 om egendom, avtal, ansvar 
och verksamhetslokaler som överförs 
 
Kommunstyrelsen 27.06.2022 § 234  
  
 
 
Beredare Förvaltningschef för serviceområdet för vård och omsorg Kati Kupiainen, 

servicedirektör för serviceområdet för samhällsteknik Anna-Kaisa 
Kauppinen, ekonomidirektör Esa Lindell, personaldirektör Kristina Stenius 
och tf. förvaltningsdirektör Hannu Sorvari, 
fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 
 
 
Tidtabell enligt lagen för kommunens beslutsfattande 
 
Kommunen ska komplettera sin sammanställning från februari 2022 av 
egendom, avtal, ansvar och lokaler som hyrs av kommunen senast 
30.6.2022. Sammanställningen ska kompletteras om det sedan 
sammanställningen lämnades har skett väsentliga förändringar i lokalerna, 
den lösa egendom som överförs eller avtalen och om välfärdsområdet 
anser att den behöver kompletteras. 
 
Kommunen ska därmed tillställa välfärdsområdet kompletteringen senast 
30.6.2022. Välfärdsområdet kommer att under hösten 2022 fatta de slutliga 
besluten om egendomen, avtalen, ansvaren och lokalerna som överförs. 
 
Lagstiftningen och processen  
 
I lagen om genomförande av reformen av social- och hälsovården och 
räddningsväsendet och om införande av den lagstiftning som gäller 
reformen (616/2021) konstateras: 
 
Ansvaret att ordna social- och hälsovård enligt lagen om ordnande av 
social- och hälsovård övergår från kommunerna och samkommunerna till 
välfärdsområdena den 1 januari 2023. Det organiseringsansvar som avses 
i lagen om ordnande av social- och hälsovården och räddningsväsendet i 
Nyland och lagen om ordnande av social- och hälsovård övergår till HUS-
sammanslutningen den 1 januari 2023. Ansvaret att ordna 
räddningsväsendet enligt lagen om ordnande av räddningsväsendet 
övergår från kommunerna och samkommunerna till välfärdsområdena den 
1 januari 2023. (4 § Övergång av organiseringsansvar) 
 
Om inte välfärdsområdet och kommunen kommer överens om något annat 
övergår de avtal som gäller ordnande av social- och hälsovård och 
räddningsväsendet till välfärdsområdet den 1 januari 2023. Om avtalet inte 
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Kommunstyrelsen § 234 27.06.2022 
Kommunfullmäktige § 63 05.09.2022 

kan överföras eller delas, ska kommunen i den sammanställning som 
avses i 26 § göra en framställning om hur ansvaret baserat på avtalet ska 
fördelas. (25 § Överföring till välfärdsområdet av kommunernas avtal och 
ansvar) 
 
Med avvikelse från 1 mom. övergår dock inte, om inte välfärdsområdet och 
kommunen kommer överens om något annat, 1) avtal för lokaler där 
kommunen har åtagit sig att bestämma köpare eller lösa in de berörda 
lokalerna efter det att avtalsperioden har löpt ut, 2) skadeståndsansvar 
eller annat ansvar som följer av avtalsupphörande i fråga om sådana avtal 
som kommunen ingår efter att denna lag har stadfästs men innan ansvaret 
att ordna social- och hälsovård och räddningsväsende överförs på 
välfärdsområdet. (25 §) 
 
Om kommunen har handlat i strid med antingen gällande lagstiftning eller 
ett avtal som är bindande för kommunen innan organiseringsansvaret för 
social- och hälsovården och räddningsväsendet överförs ska kommunen 
bära ansvaret för påföljderna. (25 §) 
 
Om kommunen har ingått en borgensförbindelse för ett aktiebolag som 
avses i 23 § 2 mom. och som producerar social- och hälsovårdstjänster 
övergår borgensansvaret till välfärdsområdet. (25 §) 
 
Kommunen ska senast den 28 februari 2022 ge välfärdsområdet en 
sammanställning över lokaler som används av social- och hälsovården och 
räddningsväsendet samt över lös egendom, avtal och ansvar som 
överförs, enligt vad som avses i 22, 23 och 25 § i införandelagen. 
Dessutom ska kommunen inom denna tid ge välfärdsområdet en 
uppskattning av antalet anställda som överförs med stöd av 18 §, 
lönekostnaderna och semesterlöneskulden som överförs med stöd av 24 
§. (26 § Sammanställning över egendom, avtal och ansvar som överförs 
samt över lokaler som hyrs av kommunen) 
 
Välfärdsområdet får av kommunen begära den kompletterande information 
och de handlingar det anser sig behöva. Om välfärdsområdet anser att 
dess möjligheter att orda social- och hälsovården och räddningsväsendet i 
området inte tryggas av de lokaler, den lösa egendom och de avtal som 
övergår i dess besittning enligt den sammanställning som avses i 1 mom. 
ska välfärdsområdet hålla samråd med kommunen. (26 §) 
 
Kommunen ska komplettera den sammanställning som avses i 1 mom. 
senast den 30 juni 2022, om det sedan sammanställningen lämnades har 
skett väsentliga förändringar i de lokaler, den lösa egendom eller de avtal 
som avses i 1 mom. och om välfärdsområdet anser att den behöver 
kompletteras. (26 §) 
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Välfärdsområdesfullmäktige ska behandla den sammanställning som 
avses i 26 § senast den 31 mars 2022 och utifrån den fatta beslut om 
överföring av i 22—25 § avsedd lös egendom, semesterlöneskuld, avtal 
och ansvar till välfärdsområdet och på välfärdsområdets ansvar. (28 § 
Välfärdsområdets beslut) 
 
Samkommuners egendom och deras lösa egendom som avses övergår till 
välfärdsområdena med stöd av införandelagen. Den sammanställning som 
avses i 21 och 26 § och det beslut som avses i 28 § motsvarar 
åtkomsthandlingar för egendomen. Välfärdsområdet ska söka lagfart inom 
sex månader från det att äganderätten har överförts. HUS fasta och lösa 
egendom överförs med stöd av denna lag och utan särskild utredning, och 
HUS-välfärdssammanslutningen ska söka lagfart inom sex månader efter 
det att äganderätten har överförts. (40 § Förvärv av egendom) 
 
Överföringen från kommuner och samkommuner till välfärdsområden och 
välfärdssammanslutningar av uppgifter inom social- och hälsovården och 
räddningsväsendet och den personal som utför dem ska betraktas som 
överlåtelse av rörelse. Överföringen till ett välfärdsområde eller en 
välfärdssammanslutning av kuratorer och psykologer inom elevhälsan som 
är anställda av kommunen eller samkommunen ska också betraktas som 
överlåtelse av rörelse. Som överlåtelse av rörelse betraktas även 
överföring av uppgifter som stöder de kommunala uppgifter som avses i 1 
mom. och av den personal som utför dem, om minst hälften av personens 
faktiska arbetsuppgifter består av stöduppgifter till de uppgifter som avses i 
1 mom. (18 § Personalens ställning) 
 
De lokaler som används inom kommunalt ordnad primärvård, specialiserad 
sjukvård, socialväsende och räddningsväsende övergår i välfärdsområdets 
besittning den 1 januari 2023. (22 § Den kommunalt ordnade social- och 
hälsovårdens samt det kommunalt ordnade räddningsväsendets lokaler) 
 
Bakgrund 
 
Kyrkslätts kommun har inom den utsatta tiden 28.2.2022 gett Västra 
Nylands välfärdsområde en sammanställning över lokaler som används av 
social- och hälsovården och räddningsväsendet samt över lös egendom, 
avtal och ansvar som överförs, enligt vad som avses i 22, 23 och 25 § i 
införandelagen. 

 
Välfärdsområdesfullmäktige i Västra Nylands välfärdsområde har med sitt 
beslut 29.3.2022 emottagit Kyrkslätts kommuns sammanställning om 
egendom, avtal och ansvar som överförs från kommunen samt 
verksamhetslokaler som hyrs av kommunen och antecknat den för 
kännedom. Välfärdsområdesfullmäktige har förelagt 
välfärdsområdesstyrelsen ärendet på nytt för beredning och anvisat att 
ärendet föreläggs välfärdsområdesfullmäktige på nytt för godkännande. 
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 Överföringarna av egendom, avtal och lokaler kommer att föreläggas för 
beslutsfattande på nytt under hösten 2022. 
 
Kyrkslätts kommun har antingen på välfärdsområdets begäran eller om det 
skett väsentliga ändringar i lokalerna, den lösa egendomen eller avtalen 
efter sammanställningen, kompletterat sin sammanställning enligt 26 § i 
införandelagen. Kyrkslätts kommun kompletterar med detta beslut sin 
sammanställning till Västra Nylands välfärdsområde 28.2.2022 § 15. 

 
Ändringarna som gjorts i avtals- och lokalbilagorna efter behandlingen i 
kommunfullmäktige har gjorts med färgkoder: tillägg med grönt, ändring 
med gult och borttagning med rött. Av bilagorna som gäller lös egendom 
ingår som bilaga till detta sammanträdesärende endast de i vilka det skett 
ändringar sedan kommunfullmäktiges beslut 28.2.2022 § 15. 

 
Beträffande personalen som överförs föreläggs överföringsavtalet och en 
förteckning över personalen som överförs styrelsens sammanträde i 
oktober. 
 
Länken till kommunfullmäktiges beslut 28.2.2022 § 15 jämte bilagor: 
http://kirkkonummise.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingi
tem&id=20221063-4 
 
 

Föredragande Kommundirektör Tarmo Aarnio   
 
Beslutsförslag Kommunstyrelsen beslutar  

 
1 
ge en komplettering till kommunfullmäktiges sammanställning 28.2.2022 § 
15 och information enligt bilagorna (1,2,5,6,7 och 8) över lokaler som 
används av social- och hälsovårdssektorn och räddningsväsendet samt lös 
egendom, avtal och ansvar som överförs 
 
2 
delge kommunfullmäktige kompletteringen till sammanställningen och 
informationen enligt bilagorna (1,2,5,6,7 och 8) över lokaler som används 
av social- och hälsovårdssektorn och räddningsväsendet samt lös 
egendom, avtal och ansvar som överförs. 

 
 
Behandling Denna paragraf behandlades efter § 229. Ordförande Timo Haapaniemi 

återvände till sammanträdet, ersättare Marko Kari avlägsnade sig från 
sammanträdet kl. 17.08. 
 
Ledamöterna Marjut Frantsi-Lankia, Anna Sahiluoma och Markus 
Myllyniemi anmälde jäv och avlägsnade sig från sammanträdet under tiden 
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för behandlingen av och beslutsfattandet i denna paragraf. Ersättarna Kati 
Kaihlaranta och Hilkka-Maija Katajisto närvarade under denna paragraf, kl. 
17.08–17.30. 
 
Förvaltningschefen för serviceområdet för vård och omsorg Kati Kupiainen 
presenterade ärendet vid sammanträdet.  
 
Under diskussionen gjorde föredraganden följande tilläggsförslag: 
 
Som punkt 3 i beslutsförslaget beslutar kommunstyrelsen justera 
protokollet för denna paragrafs del vid sammanträdet. 
 
Ari Harinen understödde tilläggsförslaget. 
 
Kommunstyrelsen godkände enhälligt tilläggsförslaget. 

 
 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt  

 
1 
ge en komplettering till kommunfullmäktiges sammanställning 28.2.2022 § 
15 och information enligt bilagorna (1, 2, 5, 6, 7 och 8) över lokaler som 
används av social- och hälsovårdssektorn och räddningsväsendet samt lös 
egendom, avtal och ansvar som överförs 
 
2 
delge kommunfullmäktige kompletteringen till sammanställningen och 
informationen enligt bilagorna 1, 2, 5, 6, 7 och 8) över lokaler som används 
av social- och hälsovårdssektorn och räddningsväsendet samt lös 
egendom, avtal och ansvar som överförs 
 
3 
justera protokollet för denna paragrafs del vid sammanträdet. 

 
För kännedom Kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktige 05.09.2022 § 63    
8/00.01.00/2022    
 
    
 
Beslutsförslag Kommunstyrelsen delger kommunfullmäktige kompletteringen till 

sammanställningen och informationen enligt bilagorna (1, 2, 5, 6, 7 och 8) 
över lokaler som används av social- och hälsovårdssektorn och 
räddningsväsendet samt lös egendom, avtal och ansvar som överförs. 

 
 
Behandling Kommundirektör Tarmo Aarnio redogjorde för ärendet vid sammanträdet. 
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Beslut Kommunfullmäktige beslutade enhälligt enligt förslaget.
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Svar på fullmäktigemotion 7/2020: byggande av en framkomlig naturrutt på ön Linlo 
 
Kommunfullmäktige 29.06.2020 § 59  
  
 

Fullmäktigeledamot Irja Bergholm lämnade följande motion vid 
kommunfullmäktiges sammanträde: 
 
”Alla har jämlik rätt till att röra sig i naturen och skapa en relation till 
naturen och upprätthålla den. En framkomlig naturrutt gör det möjligt för 
var och en att röra sig i naturen oberoende av funktionsförmågan. 

 
Kyrkslätts kommun har skaffat ön Linlo till rekreationsplats för 
kommuninvånarna.  

 
För tillfället låter kommunen bygga en bro till ön för att vägen dit ska vara 
framkomlig. Tyvärr upphör framkomligheten genast då man kommit över 
bron. 

 
Hela ön Linlo är inte Natura-område. 

 
Jag föreslår att kommunen skulle börja planera naturrutter på Linlo som 
också lämpar sig för personer med rörelsenedsättning. Under det första 
skedet av byggandet av en framkomlig naturrutt kunde det vara fråga om 
en rutt på ungefär 1-2 km med bl.a. en framkomlig grillplats och utetoalett. 

 
Irja Bergholm Vasemmisto/Vänstern” 
 
Motionen understöddes av följande fullmäktigeledamöter: Markus 
Myllyniemi, Antti Kilappa, Anna Kylmänen, Johanna Fleming, Saara 
Huhmarniemi, Sanni Jäppinen, Emmi Wehka-aho och Krista Petäjäjärvi. 
 

    
 
    
 
Beslut Kommunfullmäktige beslutade sända motionen till kommunstyrelsen för 

beredning.   
 
  
 
Kommunstyrelsen 27.06.2022 § 233  
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Beredare Ungdoms- och idrottschef Päivi Sorvari, 
fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 
 
Närings-, trafik- och miljöcentralen i Nyland beviljade Kyrkslätts kommun 
ett bidrag på 36 000 euro för utveckling av ön Linlo år 2021. Tilläggstid för 
användningen av bidraget beviljades t.o.m. juni 2022 på grund av 
fördröjningar av varuleveranserna med anledning av coronapandemin.  
 
Målet för det beviljande bidraget är att främja rekreationsanvändningen av 
ön Linlo och minimera de skadliga konsekvenserna för miljön bland annat 
genom att förtydliga stignätet genom att märka ut de nuvarande stigarna, 
förnya skyltarna och göra upp en karta över området. Avsikten är också att 
förbättra framkomligheten på stigen efter den hinderfria bron till det norra 
grilltaket (173 meter) och utveckla området kring det genom att bl.a. förnya 
grilltaket, utegrillplatsen och toaletterna.   
 
Utförda utvecklingsåtgärder 
 
Med hjälp av bidraget har man våren 2021 inlett utvecklingsåtgärder på 
Linlo, och de fortsätter t.o.m. sommaren 2022. På parkeringsområdet i 
Linlo småbåtshamn har märkts ut två bilplatser som lämpar sig för en 
person med rörelse- och funktionshinder. Stigen som går från bron till det 
norra grilltaket har förbättrats så att personer som är i behov av särskilt 
stöd kan röra sig på stigen med assistans eller till och med på egen hand 
med sina hjälpmedel. Förbättrandet av stigen garanterar ändå inte en helt 
framkomlig rutt. Om man byggde en fullständigt framkomlig rutt till Linlo, 
skulle det kräva skilda projektplaner för rutten och betydligt mera anslag än 
vad som för närvarande står tillbuds. 
 
Man har beaktat tillgängligheten i åtgärderna för utvecklingen av området 
kring det norra grilltaket. Man har byggt en ramp till det befintliga grilltaket 
och förnyat trapporna. På området har man byggt en tillgänglig toalett och 
förnyat en vanlig toalett. Grillområdet utomhus har jämnats ut och man har 
skaffat hinderslösa bord och bänkar. Under sommaren 2022 bygger man 
ännu en hinderslös grill på området. 
 
Med de planerade utvecklingsåtgärderna har man ökat tillgängligheten på 
Linlo-området i synnerhet för kommuninvånare i behov av särskilt stöd. 
Man har fått hjälp av en erfarenhetsexpert och de hjälpmedel hen 
använder då man planerat och testat genomförandet av 
utvecklingsåtgärderna för Linlo. 

 
 
 

Föredragande Kommundirektör Tarmo Aarnio   
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Beslutsförslag Kommunstyrelsen beslutar ge redogörelsen ovan som svar på 
fullmäktigemotion 7/2020 och föreslår kommunfullmäktige att fullmäktige 
antecknar svaret för kännedom och anser att svaret är tillräckligt och 
motionen slutbehandlad. 

  
 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt enligt förslaget. 
 
  
 
Kommunfullmäktige 05.09.2022 § 64    
769/10.03.01.02/2020    
 
 
 
    
Beslutsförslag Kommunstyrelsen ger redogörelsen ovan som svar på fullmäktigemotion 

7/2020 och föreslår kommunfullmäktige att fullmäktige antecknar svaret för 
kännedom och anser att svaret är tillräckligt och motionen slutbehandlad. 

 
 
Behandling Ordföranden förklarade diskussionen avslutad och konstaterade att 

ledamot Minna Hakapää hade lämnat följande remitteringsförslag: 
Fullmäktigemotionen remitteras. Under remitteringen utreds 
byggkostnaderna för byggande av en cirka en kilometer lång framkomlig 
rutt. 
 
Remitteringsförslaget understöddes av: Hans Hedberg, Johanna Fleming, 
Noora Piili, Martin Honkanen, Martin Valtonen, Anna Aintila, Katja 
Ylisiurua, Tony Björk, Josephine Frimodig, Antti Salonen, Ulf Kjerin, Anna 
Sahiluoma, Ari Harinen, Tero Suominen, Patrik Lundell, Sini Felipe, Kim 
Liljequist, Kari Virtanen, Henri Annila, Markus Myllyniemi, Jani Ekman, 
Leena Virkki, Tuovi Ronkainen och Antti Kilappa. 
 
Remitteringsförslaget godkändes inte enhälligt, så ordföranden 
konstaterade att man måste rösta om det. 
 
Ordföranden föreslog att man röstar om ärendet så att de som understöder 
fortsatt behandling av ärendet röstar ”ja” och de som understöder Minna 
Hakapääs remitteringsförslag röstar ”nej”. 
 
Omröstningspropositionen godkändes. 
 
Vid omröstningen gavs 13 ja-röster och 38 nej-röster. 
Remitteringsförslaget fick fler röster, så kommunfullmäktige beslutade att 
ärendet remitteras för ny beredning. 
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Ledamot Katja Ylisiurua har under diskussionen lämnat följande 
anvisningsförslag: 
 
Handikapp- och äldrerådet borde tas med i planeringen av den 
framkomliga rutten. 
 
Anvisningsförslaget understöddes av: Johanna Fleming, Sini Felipe, Martin 
Valtonen, Kari Virtanen, Henri Annila, Martin Honkanen, Tuovi Ronkainen, 
Leena Virkki, Ulf Kjerin, Tony Björk och Minna Hakapää. 
 
Förslaget till anvisning godkändes enhälligt efter att ordföranden hört sig 
för om det. 

 
Beslut Kommunfullmäktige beslutade remittera ärendet för ny beredning. 

 
Dessutom godkände fullmäktige enhälligt anvisningen att handikapp- och 
äldrerådet borde tas med i planeringen av den framkomliga rutten. 

 
Liitteet / bilagor 
 [4] Valtuustoaloite esteettömän luontoreitin rakentamiseksi Linlon 

saareen, sv 
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Fullmäktigemotion 10/2020: Fullmäktigemotion för att Kyrkslätts kommun ska gå med i 
justitieministeriets kampanj Säg nej till korruption 
 
Kommunfullmäktige 16.11.2020 § 99  
  
 
 

De Grönas fullmäktigegrupp lämnade följande motion vid 
kommunfullmäktiges sammanträde: 
 
”Enligt internationella bedömningar är Finland ett av världens minst 
korrupta länder. I vårt land finns det ändå en betydande mängd korruption 
som gömmer sig bland samhällsstrukturernas kulisser och därför ofta inte 
blir upptäckt av polisen, domstolarna och medierna. 
 
Enligt en utredning som gjordes av Kommunförbundet år 2017 rapporterar 
över hälften av kommundirektörerna i anonyma förfrågningar att de har 
stött på etiskt problematiska situationer och strukturell korruption i sina 
kommuner. Enligt rapporten är en av de allra viktigaste åtgärderna för att 
främja etik att man definierar, diskuterar och informerar om gemensamma 
värderingar. Enligt Kommunförbundets senaste utredning finns det 
anvisningar om etik för personalen och förtroendevalda i endast 15 % av 
de finländska kommunerna. 
 
Justitieministeriet inledde år 2019 en kampanj för att förebygga strukturell 
korruption och oetiska förfaringssätt inom finländska företag, 
sammanslutningar och myndigheter. Målet med kampanjen är att få 
organisationer att förbinda sig till att motarbeta korruption, beakta olika 
risker för korruption i sin interna kontroll och uppmuntra dem att utarbeta 
etiska anvisningar eller uppdatera sina anvisningar. Samtidigt försäkrar 
organisationerna som deltar i kampanjen att deras ledning har förbundit sig 
att motarbeta oetisk verksamhet och att de inte godkänner någon form av 
korruption bland sina arbetstagare, förtroendevalda eller 
samarbetspartners. 
 
Av kommunerna i Nyland deltar för nuvarande Kervo i kampanjen Säg nej 
till korruption. Organisationer som deltar är bland annat Kommunförbundet 
och Företagarna i Finland och av myndigheterna t.ex. polisen och 
Skatteförvaltningen. Organisationerna som är med i kampanjen igenkänns 
av märket Nej till korruption. 
 
Vi undertecknade ledamöter förutsätter att Kyrkslätts kommun skrider till 
åtgärder för att förebygga strukturell korruption på det sätt som förutsätts i 
justitieministeriets kampanj Säg nej till korruption och går med i dess 
samarbetsnätverk.” 
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Följande ledamöter hade undertecknat motionen: Markus Myllyniemi, de 
Grönas fullmäktigegrupp, Veikko Vanhamäki, Irja Bergholm och Johanna 
Fleming.   

    
 
    
 
Beslut Kommunfullmäktige beslutade sända motionen till kommunstyrelsen för 

beredning.   
 
  
 
Kommunstyrelsen 15.08.2022 § 253  
  
 
 
Beredare kommunjurist Taija Rönnberg, fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 

 
”Säg nej till korruption” är justitieministeriets kampanj för öppenhet och 
rättvisa. Kampanjen som samordnas av justitieministeriet syftar till att öka 
kunskapen om korruption och korruptionsbekämpning. Privatpersoner, 
tjänstemän, politiker och anställda inom näringslivet kan göra sig skyldiga 
till korruption. En stor del av korruptionen är dold i samhällets strukturer 
och kommer därför aldrig fram. Därför ger polisens eller domstolarnas 
statistik inte en fullständig uppfattning av korruptionsläget i Finland. I 
Finland förekommer korruption ofta i form av intressekonflikter, favorisering 
och oetisk beredning av beslut.  
 
Med korruption avses missbruk av makt och inflytande. Enligt en bredare 
definition kan korruption vara lagstridig, förkastlig och oetisk verksamhet. 
Korruption kan förekomma till exempel i form av missbruk av 
tjänsteställning samt att ge, begära och ta emot mutor och ge löften om 
mutor, bedrägeri, förskingring, stöld och missbruk av gemensamma medel, 
hot och tvång genom våld, missbruk av konfidentiell information, 
favorisering och favoritsystem, kringgående av lagar och bestämmelser, 
förvanskning av fakta, olaglig uppföljning och övervakning, försummelse av 
skyldigheter och fördröjning av ärenden, skydd och hemlighållande av 
dålig förvaltning, likgiltigt ledningsarbete samt orättvisa och osakliga 
metoder gentemot anställda. 
 
Korruption leder alltid till skada. Korruption bromsar upp den ekonomiska 
utvecklingen, ökar ojämlikheten i samhället och gnager på demokratin. 
Genom korruption styr man nyttan till fel instans medan en annan instans 
lider skada av den rådande situationen. Den försämrar människors 
möjligheter att få tjänster på lika villkor och leva ett jämlikt liv. Den 
förvränger samhällets strukturer och orsakar orättvisa.  
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Enligt internationella mätningar är Finland ett land med låg korruption. 
Tunga korruptionsformer är sällsynta i Finland. De mest typiska formerna 
av korruption i Finland är favorisering, bäste broder-nätverk, missbruk av 
förtroendeställning och brott mot tjänsteplikt. Korruptionen kan också vara 
strukturell. I Finland är korruption vanligast i politiken, ekonomin och den 
offentliga förvaltningen. De primära riskområdena för korruption anses vara 
byggbranschen, offentlig upphandling och anbudsförfaranden, 
samhällsplanering, det politiska beslutsfattandet och parti- och 
valfinansiering.  
 
 
Justitieministeriets kampanj Säg nej till korruption uppmuntrar 
organisationer att förbinda sig till att motarbeta korruption, beakta olika 
risker för korruption i sin interna kontroll och utarbeta eller uppdatera etiska 
regler för sin verksamhet. Det är svårt att identifiera och bekämpa 
korruption på grund av att den är mångfasetterad och svår att skönja. 
Sektorsövergripande samarbete mellan olika myndigheter och olika aktörer 
är viktigt som en del av bekämpningen av korruption. Också utbildningen 
spelar en viktig roll i bekämpningen av korruptionen, för att man ska lära 
sig att känna riskfaktorerna.  
 
I bekämpningen av korruption står bland annat utarbetande av etiska 
anvisningar, uppmärksamhet vid organisationens verksamhet och 
övervakning av underleverantörsarrangemang och skydd av tipsgivare i 
centrum. Målet för bekämpningen av korruption är att öka etiskt hållbart, 
genomskinligt och öppet beslutsfattande och etiskt hållbar, genomskinlig 
och öppen verksamhet i förvaltningen. 

 
Föredragande Kommundirektör Tarmo Aarnio   
 
Beslutsförslag Kommunstyrelsen beslutar 

 
1 
föreslå att Kyrkslätts kommun ansluter sig till justitieministeriets kampanj 
Säg nej till korruption. 
 
2 
ge redogörelsen ovan som svar på fullmäktigemotionen och föreslå 
kommunfullmäktige att de anser att svaret är tillräckligt och initiativet 
därmed slutbehandlat. 

 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt enligt förslaget. 
 
Kommunfullmäktige 05.09.2022 § 65    
1140/00.04.00/2020    
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Beslutsförslag Kommunstyrelsen föreslår att Kyrkslätts kommun ansluter sig till 

justitieministeriets kampanj Säg nej till korruption och ger redogörelsen 
ovan som svar på fullmäktigemotionen och föreslå kommunfullmäktige att 
de anser att svaret är tillräckligt och motionen därmed slutbehandlad. 

 
Beslut Kommunfullmäktige beslutade enhälligt enligt förslaget.
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Svar på fullmäktigemotion 2/2022: Kundvänligare vinterunderhåll genom avlägsnande av 
plogvallar vid tomtanslutningar 
 
Kommunfullmäktige 31.01.2022 § 9  
  
 
 

Fullmäktigeledamot Jerri Kämpe-Hellenius lämnade följande motion vid 
kommunfullmäktiges sammanträde 31.1.2022: 
 
”Underhållet och renhållningen av gator och allmänna områden på 
detaljplanerade områden hör till kommunen, också när det gäller 
vinterunderhåll. När det gäller vinterunderhållsarbete förpliktar lagen dock 
inte kommunen att röja undan plogvallar som uppstår i korsningarna till 
gårdsvägarna och tomtanslutningarna, och normalt blir dessa på 
invånarnas ansvar. Å andra sidan förbjuder lagen inte skötsel av detta, och 
nu har Vasa stad efter en konkurrensutsättning bestämt sig för att beställa 
vinterunderhåll för de gator och gång- och cykelvägar som är på dess 
ansvar så att också avlägsnande av plogvallarna vid tomtanslutningarna 
ingår i arbetet (1). I Vasa stad pågår nu den första vintern enligt det nya 
avtalet, och som bäst ber man stadsinvånarna om respons på 
arbetsprestationen (2). 
 
Kommunerna och städerna har under de senaste åren i allt större 
utsträckning främst konkurrensutsatt vinterunderhåll med vikt på billigt pris. 
I enkäterna har det ju ofta kommit fram att invånarna har upplevt 
konkurrensutsättningen minska kvaliteten på arbetet och till och med 
plogfordonen. Svararna insisterade också på att kommunen ska ta ansvar 
för övervakning av kvaliteten. (3) 
 
Dessutom lägger samhället allt starkare vikt vid att de äldre ska bo hemma 
så länge som möjligt. Nu är tomtvallarna en betydande belastning för de 
äldre som bor på småhusfastigheter, vilket ska beaktas med tanke på 
deras ork med eget boende. Genom att avlägsna tomtvallarna i fråga för 
invånarna skulle man samtidigt möjliggöra bättre möjligheter för den 
åldrande befolkningen att klara sig hemma en längre tid, vilket dessutom 
ger besparingar i kommunens verksamhet. Samtidigt skulle 
tomtplogningen marknadsföringsmässigt utgöra en attraktionsfaktor för 
kommunen, då nya kommuninvånare funderar på var de vill bo eller bygga 
sin bostad. 
 
Vi undertecknade anser att kommunstyrelsen har orsak att bekanta sig 
med det nya avtalet med Vasa stad om vinterunderhåll av gator och gång- 
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och cykelvägar och den respons som det samlar. Dessutom anser vi att 
kommunstyrelsen i sina kommande konkurrensutsättningar av 
vinterunderhållet av gator och gång- och cykelvägar åtminstone borde 
konstruera anbudsbegärandena så att de också innehåller ett anbudspris 
för öppning av tomtanslutningarna som en del av serviceavtalet. 
 
 
Jerri Kämpe-Hellenius  
SFP 
 
Hänvisningar: 

1. Vasa stad, tekniska nämnden, 9.6.2021 §88, Dnr 
VAASA/629/02.08.00.00.01/2021 

2. https://www.vaasa.fi/sv/aktuellt/ge-respons-pa-avlagsnandet-av-
plogvallar-fran-tomtanslutningarna/, hämtat 30.1.2022 

3. https://www.omakotiliitto.fi/asuminen/vinkit_ja_oppaat/lumien_aurau
s_ja_talvikunnossapito, hämtat 30.1.2022 (bara på finska) 

 
Utöver av Jerri Kämpe-Hellenius hade motionen undertecknats av följande 
fullmäktigeledamöter: Katja Ylisiurua, Carl-Johan Kajanti, Jukka Ylikoski, 
Johanna Fleming, Josephine Frimodig, Jani Ekman, Liisa Kosonen, Maarit 
Orko, Stefan Gustafsson, Miisa Jeremejew, Ronja Karkinen, Sanni 
Jäppinen, Ulf Kjerin och Pekka M. Sinisalo. 
 
 
 

    
    
Beslut Kommunfullmäktige sänder motionen till kommunstyrelsen för beredning. 
 
 
 
Samhällstekniska nämnden 16.06.2022 § 70  
  
 
 
Beredare tf. underhållschef Annika Selart, fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 

 
Samhällstekniska nämnden har 29.10.2019 godkänt och 17.6.2021 samt 
22.9.2021 justerat principerna för vinterunderhållsarbeten på kommunens 
gator (Underhållsklassificering av gator i Kyrkslätts kommun – 
vinterunderhåll 
https://www.kyrkslatt.fi/vinterunderhall). 
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Vinterunderhållet utförs i enlighet med ovanstående principer. Kommunens 
gator har delats in i tre skötselklasser och för var och en har man ställt upp 
en målinriktad nivå för underhållet. Underhållsklass 1 omfattar 
huvudgatorna och gång- och cykelvägarna i anknytning till dem, 
underhållsklass 2 matargator och regionala gång- och cykelrutter och 
underhållsklass 3 bostadsgator och andra vägar och områden av mindre 
vikt för trafiken. I underhållsklassificeringen har man fastställt principerna 
för plogning, avlägsnande av snösörja, halkbekämpning och tiden för 
påbörjande av underhållsarbete samt snöröjning, skymd sikt och 
övergångsställenas synlighet.  
 
På Kyrkslätts kommuns område finns fyra områden för 
vinterunderhållsentreprenader (entreprenaden för skötsel av områdena 
Masaby, Sundet, Sarvvik, entreprenaden för skötsel av området söder om 
stamväg 51, området entreprenaden för vinterunderhåll i Kyrkslätts 
centrum och entreprenaden för vinterunderhåll i Veikkola). 
Entreprenaderna är konkurrensutsatta och entreprenörerna valda genom 
öppet förfarande. Entreprenaden omfattar vinterunderhållsarbeten av bl.a. 
gator och gång- och cykelleder som ingår i avtalet samt fastigheters 
gårdar. 

 
Entreprenadformen är totalentreprenad, där entreprenören ansvarar för 
arbetenas arbetsledningsskyldigheter och fungerar i entreprenaden som 
huvudprojekterare och huvudgenomförare så som avses i lagstiftningen. 
Kommunen betalar entreprenören det avtalsenliga entreprenadpriset. 
Betalningsgrund är totalpriset, som inkluderar allt avtalat arbetsresultat, 
dvs. arbetena som behövs för att åstadkomma vinterunderhållet på 
gatorna enligt den av kommunen fastslagna underhållsklassificeringen. 
 
Avtalsvillkoren för kommunens skötselentreprenad motsvarar allmän praxis 
inom branschen, och bakom avtalen finns de allmänna villkoren för 
områdesentreprenad.  
 
Kostnaderna för vinterunderhållet (entreprenaderna) varierar avsevärt 
enligt väderleksförhållandena. De förverkligade kostnaderna rapporteras till 
samhällstekniska nämnden per skötselperiod årligen. Kostnaderna för 
entreprenaderna har varit totalt ca 1,5 milj. euro vinterperioden 2021–2022. 

 
Inom väghållningen fördelas ansvaret mellan fastigheterna och 
kommunen. Tomtens ägare eller besittare är skyldig att se till att plogvallen 
som samlas i tomtanslutningen avlägsnas och sköta infarten till tomten. 
Ansvarsfördelningen finns inskriven i s.k. gatuunderhållslagen (lagen om 
underhåll och renhållning av gator och vissa allmänna områden 4 §). 
Motsvarande praxis är vanlig också i andra städer och kommuner. 
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Snömassan som ska plogas måste få plats någonstans. Då det redan från 
tidigare finns en vall vid sidan av gatan kan snön anhopas i 
tomtanslutningen. I kommunens gällande entreprenadavtal är 
entreprenörerna inte förpliktade att beakta tomtanslutningar och 
maskinchaufförerna har inte fått närmare anvisningar. Entreprenören har 
arbetsledningsansvar. Om kommunen vill att det inte uppstår plogvallar i 
tomtanslutningarna, borde det i entreprenadavtalet definieras för 
entreprenadområdets varenda gata, var plogvallar får placeras. I praktiken 
skulle man i samband med plogningen öppna tomtanslutningarna med en 
skild mindre plogmaskin, och detta skulle ske med en liten fördröjning i 
förhållande till plogningen av körbanorna. Då entreprenören i utmanande 
väderförhållanden utför sitt arbete med de maskiner som är menade för 
vanligt gatuunderhåll kan hen inte ta tomtanslutningarna i beaktande. 
Körledarnas plogning ska utföras snabbt för att gatorna ska hållas farbara 
och trygga. Efter att gatorna har plogats plogas trottoarer, parkstigar och 
parkeringsområden och efter det finputsar man plogningen 
(övergångsställen och sikthinder). Den sista åtgärden är snötransport. 

 
Det är möjligt att avvikande från lagen om underhåll och renhållning av 
gator och vissa allmänna områden ta plogningen av tomtanslutningarna på 
kommunens ansvar med kommunfullmäktiges beslut. Om kommunen vill 
ombesörja fastigheternas anslutningar, borde man förhandla om 
motsvarande ändring i entreprenadavtalen eller beakta saken då nya 
entreprenader konkurrensutsätts. Antalen vinterunderhållsmaskiner borde 
ökas i entreprenaderna. Ändringen skulle orsaka betydande 
tilläggskostnaderna för kommunen både i entreprenadernas pris och som 
kostnad för kommunens egen personal. Om kommunen tar ansvar för 
uppgifter som tillhör fastighetsägarna, ska kommunens tillsynsresurs ökas 
på motsvarande sätt. 

 
Det skulle vara mycket utmanande att hålla upp tomtanslutningarna vid 
rikligt snöfall, eftersom man i första hand måste säkerställa att de viktigaste 
lederna är framkomliga. Problem orsakar också av att de på gamla 
bostadsområden finns fastigheter med flera än en anslutning till tomten. 

 
I fullmäktigemotionen hänvisar man till Vasa stads nya avtal om 
vinterskötsel av gator och gång- och cykelleder. Kommunaltekniska 
underhållstjänsterna bekantar sig med Vasa stads avtal om vinterunderhåll 
och responsen staden fått. Dessa kan utnyttjas i framtiden då man 
planerar utvecklingen av kommunens gatuunderhåll. 
 
Kommunstyrelsen behandlade ramen för uppgörande av budgeten 2023 
30.5.2022 § 189. Kommunstyrelsen beslutade att man i Kyrkslätts kommun 
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omedelbart inleder anpassning av ekonomin. Det bindande behovet av 
anpassning av ekonomin fastställs så att kommunens kostnadsstruktur 
leder till ett resultat som uppvisar ett överskott åren 2024 och 2025. 
Därmed är det bindande målet för budgetramens resultat år 2023 ett 
överskott på +10 miljoner euro.  
Höjning av kvalitetsnivån på vinterunderhållet på gatorna över kommunens 
lagstadgade uppgifter skulle medföra betydande tilläggsutgifter, vilket inte 
är möjligt de närmaste åren med tanke på balanseringen av kommunens 
ekonomi. 
 
 

Föredragande Direktör för samhällstekniska väsendet Anna-Kaisa Kauppinen   
 
Beslutsförslag Samhällstekniska nämnden föreslår kommunstyrelsen och vidare 

kommunfullmäktige att fullmäktige anser att svaret på fullmäktigemotion 
2/2022 är tillräckligt och motionen slutbehandlad. 

 
 
Behandling  
 
Beslut Samhällstekniska nämnden beslutade enligt beslutsförslaget. 
 
För kännedom  
 
Kommunstyrelsen 15.08.2022 § 254  
  
 
 
Beredare Tf. underhållschef Annika Selart, fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 
 
Föredragande Kommundirektör Tarmo Aarnio   
 
Beslutsförslag Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige att fullmäktige anser 

att svaret på fullmäktigemotion 2/2022 är tillräckligt och motionen 
slutbehandlad. 

 
Behandling Under diskussionen gav ledamot Tony Björk följande anvisningar: 

Styrelsen anser att Kyrkslätt bekantar sig med Vasa modellen. 
 

Anvisningen understöddes av Timo Haapaniemi, Anna Sahiluoma, Anna 
Aintila, Antti Kilappa och Kim Åström. 
 
Förslaget till anvisning godkändes enhälligt efter att ordföranden hört sig 
för om det. 
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Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt enligt beslutsförslaget med följande 
anvisning: Kyrkslätt ska bekanta sig med Vasamodellen. 

 
För kännedom till kommunfullmäktige för behandling 
 
Kommunfullmäktige 05.09.2022 § 66    
144/10.03.01.01/2022    
 
 

 
 
    
Beslutsförslag Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fullmäktige anser att 

svaret på fullmäktigemotion 2/2022 är tillräckligt och motionen 
slutbehandlad. Kyrkslätt ska bekanta sig med Vasamodellen. 

 
 
Behandling Ordföranden förklarade diskussionen avslutad och konstaterade att 

ledamot Jerri Kämpe-Hellenius hade lämnat följande remitteringsförslag: 
 

Enligt förslaget återkommer man till motionen när Vasamodellen och 
erfarenheterna av den finns att framställa. 
 
Remitteringsförslaget understöddes av Sini Felipe, Marjut Frantsi-Lankia, 
Patrik Lundell, Tony Björk, Josephine Frimodig, Ulf Kjerin, Ari Harinen, Jani 
Ekman, Katja Ylisiurua, Johanna Fleming, Tero Suominen, Tuovi 
Ronkainen och Markus Myllyniemi. 
 
Remitteringsförslaget godkändes inte enhälligt, så ordföranden 
konstaterade att man måste rösta om ärendet. 
 
Ordföranden föreslog att man röstar om ärendet så att de som understöder 
fortsatt behandling av ärendet röstar ”ja” och de som understöder Jerri 
Kämpe-Hellenius remitteringsförslag röstar ”nej”. 
 
Omröstningspropositionen godkändes. 
 
Vid omröstningen gavs 28 ja-röster och 23 nej-röster. Fortsatt behandling 
av ärendet fick fler röster, så man beslutade fortsätta behandlingen av 
ärendet. 
 
Ja-röster: Annila Henri, Salminen Ville, Seppälä Ulla, Sahiluoma Anna, 
Kajanti Carl-Johan, Salonen Antti, Åström Kim,  
Huhmarniemi Saara, Ylikoski Jukka, Määttä Jussi, Piili Noora, Blom Urho, 
Karkinen Ronja, Kosonen Liisa, Leijala Aku, Granström Anneli, Virkki 
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Leena, Kaurila Matti, Liljequist Kim, Honkanen Martin, Purra Riikka, 
Oittinen Paula, Virtanen Kari, Aallonharja Piia, Kari Marko, Kilappa Antti 
Järvinen Johanna och Männikkö Kim 
 
Nej-röster: Gustafsson Stefan, Frantsi-Lankia Marjut, Aintila Anna, Lundell 
Patrik, Frimodig Josephine, Valtonen Martin, Kämpe-Hellenius Jerri, 
Presnukhina Anna, Hakapää Minna, Haapaniemi Timo, Ronkainen Tuovi, 
Harinen Ari, Petäjäjärvi Krista, Ekman Jani, Hedberg Hans, Fleming 
Johanna, Kjerin Ulf, Myllyniemi Markus, Felipe Sini, Ylisiurua Katja, Björk 
Tony, Orko Maarit och Suominen Tero. 

 
 
Beslut Kommunfullmäktige beslutade enligt förslaget. 
Liitteet / bilagor 
 [5] (Sv) Valtuustoaloite asiakasystävällisempään talvikunnossapitoon 

poistamalla tonttiliittymien aurausvallit 
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Beviljande av avsked från uppdraget som ersättare i fullmäktige (H-MK) 
 
Kommunstyrelsen 22.08.2022 § 262  
  
 
 
Beredare Ledningens assistent Gunnel Ekström, 

fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 
 
 
Hilkka-Maija Katajisto har begärt avsked från uppdraget som ersättare i 
kommunfullmäktige på grund av flytt från orten.  
 
Enligt 10 kap. 70 § i kommunallagen kan den som har giltiga skäl avgå från 
förtroendeuppdraget. Det organ som utsett den förtroendevalda i fråga 
beslutar om beviljande av avsked. Ledamöter och ersättare i fullmäktige 
beviljas avsked av fullmäktige. 
 
 

Föredragande Kommundirektör Tarmo Aarnio   
 
Beslutsförslag Kommunstyrelsen beslutar  

 
1  
föreslå kommunfullmäktige att fullmäktige 
 
1.1 
beviljar Hilkka-Maija Katajisto avsked från uppdraget som ersättare i 
fullmäktige 
 
1.2 
antecknar för kännedom att centralvalnämnden bedömer behovet av att 
utse en ny ersättare i fullmäktige 
 
2 
justera protokollet för denna paragrafs del vid sammanträdet. 

 
  
 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt enligt förslaget. 
 
För kännedom till kommunfullmäktige för behandling 
 
Kommunfullmäktige 05.09.2022 § 67    
689/00.00.01/2021    
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Beslutsförslag Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fullmäktige 

 
1 
beviljar Hilkka-Maija Katajisto avsked från uppdraget som ersättare i 
fullmäktige 
 
2 
antecknar för kännedom att centralvalnämnden bedömer behovet av att 
utse en ny ersättare i fullmäktige 
 
3 
justerar protokollet för denna paragrafs del vid sammanträdet. 

 
Beslut Kommunfullmäktige beslutade enhälligt enligt förslaget. 
 
För kännedom sakägarna, centralvalnämnden



 
 Kyrkslätts kommun 

Kommunfullmäktige 
Protokoll 
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Kommunstyrelsen § 263 22.08.2022 
Kommunfullmäktige § 68 05.09.2022 

 
Beviljande av avsked från uppdraget som ersättare i kommunstyrelsen och val av ny ersättare 
(H-MK) 
 
Kommunstyrelsen 22.08.2022 § 263  
  
 
 
Beredare ledningens assistent Gunnel Ekström, fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 

 
Hilkka-Maija Katajisto har med ett 3.8.2022 daterat brev begärt avsked från 
uppdraget som ersättare i kommunstyrelsen på grund av flytt från orten.  
 
Enligt 10 kap. 70 § i kommunallagen kan den som har giltiga skäl avgå från 
förtroendeuppdraget. Det organ som utsett den förtroendevalda i fråga 
beslutar om beviljande av avsked. 
 
Kommunfullmäktige har 30.8.2021 § 80 beslutat utse 13 ledamöter och 
personliga ersättare för dem till kommunstyrelsen för perioden 2021–2023 
enligt följande: 
 
Timo Haapaniemi, Saml.  /  Marko Kari, Saml. 
Piia Aallonharja, Sannf.  /  Martin Honkanen, Sannf. 
Tony Björk, SFP /  Josephine Frimodig, SFP 
Anna Aintila, SFP  /  Kim Liljequist, SFP 
Marjut Frantsi-Lankia, Cent.  /  Kati Kaihlaranta, Vf. 
Anneli Granström, Sannf. / Ville Salminen, Sannf. 
Ari Harinen, SDP  / Sini Felipe, SDP 
Saara Huhmarniemi, Gröna  /  Pietari Vuorensola, Gröna 
Carl-Johan Kajanti, SFP  /  Kim Männikkö, SFP 
Antti Kilappa, Pro Kyrkslätt /  Minna Hakapää, Pro Kyrkslätt 
Markus Myllyniemi, Gröna  /  Sanni Jäppinen, Gröna 
Anna Sahiluoma, Saml.  /  Hilkka-Maija Katajisto, Saml. 
Kim Åström, Saml.  /  Matti Kaurila, Saml. 
 
Timo Haapaniemi (Saml.) valdes till kommunstyrelsens ordförande, Piia 
Aallonharja (Sannf.) till I vice ordförande och Tony Björk (SFP) till II vice 
ordförande för perioden 2021–2023. 

 
Föredragande Kommundirektör Tarmo Aarnio   
 
Beslutsförslag Kommunstyrelsen beslutar 

 
1 
föreslå kommunfullmäktige att fullmäktige 
 
1.1 



 
 Kyrkslätts kommun 

Kommunfullmäktige 
Protokoll 
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Kommunstyrelsen § 263 22.08.2022 
Kommunfullmäktige § 68 05.09.2022 

beviljar Hilkka-Maija Katajisto avsked från uppdraget som ersättare i 
kommunstyrelsen 
 
1.2 
väljer en ny ersättare i kommunstyrelsen i stället för Hilkka-Maija Katajisto 
till utgången av mandatperioden 
 
2 
justera protokollet för denna paragrafs del vid sammanträdet. 

 
 
Behandling  Under diskussionen föreslog ledamot Kim Åström att Leena Virkki väljs till 

ersättare i Hilkka-Maija Katajistos ställe. 
 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt 

 
1 
föreslå kommunfullmäktige att fullmäktige 
 
1.1 
beviljar Hilkka-Maija Katajisto avsked från uppdraget som ersättare i 
kommunstyrelsen 
 
1.2 
väljer Leena Virkki till ny ersättare i kommunstyrelsen i stället för Hilkka-
Maija Katajisto till utgången av mandatperioden 
 
2 
justera protokollet för denna paragrafs del vid sammanträdet. 

 
För kännedom till kommunfullmäktige för behandling 
 
Kommunfullmäktige 05.09.2022 § 68    
690/00.00.01/2021    
 

 
    
Beslutsförslag Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fullmäktige 

 
1 
beviljar Hilkka-Maija Katajisto avsked från uppdraget som ersättare i 
kommunstyrelsen 
 
2 
väljer Leena Virkki till ny ersättare i kommunstyrelsen i stället för Hilkka-
Maija Katajisto till utgången av mandatperioden. 

 
 



 
 Kyrkslätts kommun 

Kommunfullmäktige 
Protokoll 
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Kommunstyrelsen § 263 22.08.2022 
Kommunfullmäktige § 68 05.09.2022 

Behandling Under diskussionen föreslog ledamot Urho Blom följande: 
 
Samlingspartiets fullmäktigegrupp föreslår ersättaren i fullmäktige Maija 
Jäntti till ersättare i kommunstyrelsen. 
 
Kommunfullmäktige godkände enhälligt Urho Bloms förslag. 

 
Beslut Kommunfullmäktige beslutade enhälligt 

 
1 
bevilja Hilkka-Maija Katajisto avsked från uppdraget som ersättare i 
kommunstyrelsen 
 
2 
välja Maija Jäntti till ny ersättare i kommunstyrelsen i stället för Hilkka-
Maija Katajisto till utgången av mandatperioden. 

 
För kännedom sakägarna



 
 Kyrkslätts kommun 

Kommunfullmäktige 
Protokoll 
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Kommunstyrelsen § 264 22.08.2022 
Kommunfullmäktige § 69 05.09.2022 

 
Beviljande av avsked från uppdraget som ersättare i kommunstyrelsen och val av ny ersättare 
(PV) 
 
Kommunstyrelsen 22.08.2022 § 264  
  
 
 
Beredare Ledningens assistent Gunnel Ekström, 

fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 
 
Pietari Vuorensola har med ett 10.8.2022 daterat brev begärt avsked från 
uppdraget som ersättare i kommunstyrelsen.  
 
Enligt 10 kap. 70 § i kommunallagen kan den som har giltiga skäl avgå från 
förtroendeuppdraget. Det organ som utsett den förtroendevalda i fråga 
beslutar om beviljande av avsked. 
 
Kommunfullmäktige har 30.8.2021 § 80 beslutat utse 13 ledamöter och 
personliga ersättare för dem till kommunstyrelsen för perioden 2021–2023 
enligt följande: 
 
Timo Haapaniemi, Saml.  /  Marko Kari, Saml. 
Piia Aallonharja, Sannf.  /  Martin Honkanen, Sannf. 
Tony Björk, SFP /  Josephine Frimodig, SFP 
Anna Aintila, SFP  /  Kim Liljequist, SFP 
Marjut Frantsi-Lankia, Cent.  Kati Kaihlaranta, Vf. 
Anneli Granström, Sannf. / Ville Salminen, Sannf. 
Ari Harinen, SDP  / Sini Felipe, SDP 
Saara Huhmarniemi, Gröna  /  Pietari Vuorensola, Gröna 
Carl-Johan Kajanti, SFP  /  Kim Männikkö, SFP 
Antti Kilappa, Pro Kyrkslätt /  Minna Hakapää, Pro Kyrkslätt 
Markus Myllyniemi , Gröna  /  Sanni Jäppinen, Gröna 
Anna Sahiluoma, Saml.  /  Hilkka-Maija Katajisto, Saml. 
Kim Åström, Saml.  /  Matti Kaurila, Saml. 
 
Timo Haapaniemi (Saml.) valdes till kommunstyrelsens ordförande, Piia 
Aallonharja (Sannf.) till I vice ordförande och Tony Björk (SFP) till II vice 
ordförande för perioden 2021–2023. 
 
 

Föredragande Kommundirektör Tarmo Aarnio   
 
Beslutsförslag Kommunstyrelsen beslutar 

 
1 
föreslå kommunfullmäktige att fullmäktige  



 
 Kyrkslätts kommun 

Kommunfullmäktige 
Protokoll 
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Kommunstyrelsen § 264 22.08.2022 
Kommunfullmäktige § 69 05.09.2022 

 
1.1 
beviljar Pietari Vuorensola avsked från uppdraget som ersättare i 
kommunstyrelsen 
 
1.2 
väljer en ny ersättare i stället för Pietari Vuorensola till utgången av 
mandatperioden 
 
2 
justera protokollet för denna paragrafs del vid sammanträdet. 

  
 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt enligt beslutet. 
 
För kännedom till kommunfullmäktige för behandling 
 
Kommunfullmäktige 05.09.2022 § 69    
690/00.00.01/2021    
 
 
    
Beslutsförslag Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fullmäktige  

 
1 
beviljar Pietari Vuorensola avsked från uppdraget som ersättare i 
kommunstyrelsen 
 
2 
väljer en ny ersättare i stället för Pietari Vuorensola till utgången av 
mandatperioden. 

 
 
Behandling Under diskussionen föreslog ledamot Markus Myllyniemi att 

fullmäktigegruppen De Gröna föreslår ersättaren i fullmäktige Henri Annila 
till uppdraget. 
 
Kommunfullmäktige godkände förslaget enhälligt. 

 
Beslut Kommunfullmäktige beslutade enhälligt 

 
1 
bevilja Pietari Vuorensola avsked från uppdraget som ersättare i 
kommunstyrelsen 
 
2 
välja Henri Annila till ny ersättare i kommunstyrelsen i stället för Pietari 
Vuorensola till utgången av mandatperioden. 



 
 Kyrkslätts kommun 

Kommunfullmäktige 
Protokoll 
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Kommunstyrelsen § 264 22.08.2022 
Kommunfullmäktige § 69 05.09.2022 

 
För kännedom sakägarna



 
 Kyrkslätts kommun 

Kommunfullmäktige 
Protokoll 
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Kommunstyrelsen § 266 22.08.2022 
Kommunfullmäktige § 70 05.09.2022 

 
Beviljande av avsked från uppdraget som ledamot och vice ordförande i personalsektionen 
och val av ny ledamot och vice ordförande (H-MK) 
 
Kommunstyrelsen 22.08.2022 § 266  
  
 
 
Beredare ledningens assistent Gunnel Ekström, fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 

 
Hilkka-Maija Katajisto har med ett 3.8.2022 daterat brev begärt avsked från 
uppdraget som vice ordförande i personalsektionen på grund av flytt från 
orten. 
 
Kommunstyrelsen har 6.9.2021 § 369 valt personalsektionen för perioden 
2021–2023 enligt följande: 
 
Ville Salminen (ordförande) (Sannf.), ersättare Johanna Järvinen (Sannf.) 
Hilkka-Maija Katajisto (vice ordförande) (Saml.), ersättare Tarja Siivonen 
(Saml.) 
till ledamöter: 
Miika Engström (SFP), ersättare Stig Kvarnström (SFP) 
Anita Forssén (SFP), ersättare My Sundelin (SFP) 
Anna-Mari Toikka (Gröna), ersättare Maarit Orko (Gröna) 
Jyki Grönlund (ProK), ersättare Jan Nordström (ProK) 
Kati Kaihlaranta (Vf.), ersättare Riki Saarimaa (Vf.) 
 

Föredragande Kommundirektör Tarmo Aarnio   
 
Beslutsförslag Kommunstyrelsen beslutar 

 
1 
bevilja Hilkka-Maija Katajisto avsked från uppdraget som ledamot och vice 
ordförande i personalsektionen 
 
2 
välja ny ledamot och vice ordförande i stället för Hilkka-Maija Katajisto till 
slutet av mandatperioden 
 
3 
justera protokollet för denna paragrafs del vid sammanträdet. 

 
 
Behandling Under behandlingen framförde ordföranden att valet av personalsektion 

hör till kommunfullmäktiges befogenheter och föreslog att förslaget ändras 
så att ärendet föreläggs kommunfullmäktige för beslut. 
 



 
 Kyrkslätts kommun 

Kommunfullmäktige 
Protokoll 
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Kommunstyrelsen § 266 22.08.2022 
Kommunfullmäktige § 70 05.09.2022 

Ledamot Kim Åström föreslog att Maija Jäntti väljs till personalsektionen i 
Hilkka-Maija Katajistos ställe. 

 
 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt 

 
1 
föreslå kommunfullmäktige att fullmäktige 
 
1.1 
beviljar Hilkka-Maija Katajisto avsked från uppdraget som ledamot och vice 
ordförande i personalsektionen 
 
2 
välja Maija Jäntti till ny ledamot och vice ordförande i personalsektionen i 
stället för Hilkka-Maija Katajisto till utgången av mandatperioden 
 
3 
justera protokollet för denna paragrafs del vid sammanträdet. 

 
För kännedom till kommunfullmäktige för behandling 
 
Kommunfullmäktige 05.09.2022 § 70    
694/00.00.01/2021    
 

 
    
 
Beslutsförslag Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fullmäktige 

 
1 
beviljar Hilkka-Maija Katajisto avsked från uppdraget som ledamot och vice 
ordförande i personalsektionen 
 
2 
väljer Maija Jäntti till ny ledamot och vice ordförande i personalsektionen i 
stället för Hilkka-Maija Katajisto till utgången av mandatperioden. 

 
 
Behandling Under behandlingen föreslog ledamot Urho Blom följande: 

 
Samlingspartiets fullmäktigegrupp föreslår ersättaren i fullmäktige Maija 
Jäntti till ledamot och vice ordförande i personalsektionen. 
 
Kommunfullmäktige godkände enhälligt Urho Bloms förslag. 

 
Beslut Kommunfullmäktige beslutade enhälligt 

 



 
 Kyrkslätts kommun 

Kommunfullmäktige 
Protokoll 
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Kommunstyrelsen § 266 22.08.2022 
Kommunfullmäktige § 70 05.09.2022 

1 
bevilja Hilkka-Maija Katajisto avsked från uppdraget som ledamot och vice 
ordförande i personalsektionen 
 
2 
välja Maija Jäntti till ny ledamot och vice ordförande i personalsektionen i 
stället för Hilkka-Maija Katajisto till utgången av mandatperioden. 

 
För kännedom sakägarna



 
 Kyrkslätts kommun 

Kommunfullmäktige 
Protokoll 
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Kommunstyrelsen § 265 22.08.2022 
Kommunfullmäktige § 71 05.09.2022 

 
Beviljande av avsked från uppdraget som ersättare i vård- och omsorgsnämnden och val av ny 
ersättare (MS) 
 
Kommunstyrelsen 22.08.2022 § 265  
  
 
 
Beredare Ledningens assistent Gunnel Ekström, 

fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 
 
 
Mitra Sjöroos har begärt avsked från sina förtroendeuppdrag på grund av 
flytt från orten. 
 
Enligt 10 kap. 70 § i kommunallagen kan den som har giltiga skäl avgå från 
förtroendeuppdraget. Det organ som utsett den förtroendevalda i fråga 
beslutar om beviljande av avsked. 
 
Kommunfullmäktige beslutade 30.8.2021 § 81 utse 11 ledamöter och 
personliga ersättare för dem till vård- och omsorgsnämnden för perioden 
2021–2025 enligt följande: 
 
Markus Myllyniemi, Gröna  /  Virve Keskinen, Gröna 
Ulf Kjerin, SFP  /  Kaj Sjöblom, SFP 
Sini Felipe, SDP  /  Tero Suominen, SDP 
Tero Strand, SDP  /  Katja Juuti, SDP 
Minna Hakapää, Pro Kyrkslätt  /  Ari Suoranta, Pro Kyrkslätt 
Sami Ragnell, Rörelse Nu  /  Pekka J. Mattila, Kristall. 
Maija Jäntti, Saml.  / Tarja Siivonen, Saml.   
Juha Oksanen, Saml. / Tuomas Holm, Saml. 
Johanna Järvinen, Sannf.  /  Heikki Nurmela, Kirnu ry 
Jani Kähkönen, Sannf.  /  Mitra Sjöroos, Sannf. 
Jenny Mäkinen, SFP  /  Beatrice Fallenius, SFP 
 
Markus Myllyniemi (Gröna) valdes till ordförande och Ulf Kjerin (SFP) till 
vice ordförande för perioden 2021–2025.  
 
 

Föredragande Kommundirektör Tarmo Aarnio   
 
Beslutsförslag Kommunstyrelsen beslutar 

 
1 
föreslå kommunfullmäktige att fullmäktige beviljar Mitra Sjöroos avsked 
från uppdraget som ersättare i vård- och omsorgsnämnden och väljer en 
ny ersättare i stället för Mitra Sjöroos till utgången av mandatperioden 



 
 Kyrkslätts kommun 

Kommunfullmäktige 
Protokoll 
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Kommunstyrelsen § 265 22.08.2022 
Kommunfullmäktige § 71 05.09.2022 

 
2 
justera protokollet för denna paragrafs del vid sammanträdet. 

 
 
Behandling Under diskussionen föreslog ledamot Piia Aallonharja att Leena Salomaa 

väljs till ny ersättare i Mitra Sjöroos ställe. 
 
 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt 

 
1 
föreslå kommunfullmäktige att fullmäktige beviljar Mitra Sjöroos avsked 
från uppdraget som ersättare i vård- och omsorgsnämnden och väljer 
Leena Salomaa till ny ersättare i stället för Mitra Sjöroos till utgången av 
mandatperioden 
 
2 
justera protokollet för denna paragrafs del vid sammanträdet. 

 
För kännedom till kommunfullmäktige för behandling 
 
Kommunfullmäktige 05.09.2022 § 71    
708/00.00.01/2021    
 
 

 
    
Beslutsförslag Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fullmäktige beviljar Mitra 

Sjöroos avsked från uppdraget som ersättare i vård- och omsorgsnämnden 
och väljer Leena Salomaa till ny ersättare i stället för Mitra Sjöroos till 
utgången av mandatperioden. 

 
Beslut Kommunfullmäktige beslutade enhälligt enligt förslaget. 
 
För kännedom sakägarna



 
 Kyrkslätts kommun 

Kommunfullmäktige 
Protokoll 
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Kommunfullmäktige § 72 05.09.2022 

 
Fullmäktigemotion 11/2022: Kyrkslätts kommun bör genast minska sin energiförbrukning med 
hjälp av snabba och kostnadseffektiva lösningar 
 
Kommunfullmäktige 05.09.2022 § 72    
950/10.03.02.03/2022    
 
 

SFP:s fullmäktigegrupp med Kim Liljequist, Josephine Frimodig och Carl-
Johan Kajanti som första undertecknare lämnade följande motion vid 
kommunfullmäktiges sammanträde 5.9.2022: 
 
”Såväl coronan som kriget i Ryssland har lett till en situation, där både 
bränsle- och elpriserna ökat markant under en relativt kort tidsperiod. Det 
finns starka indikationer på att dessa priser även kommer att fortsätta 
stiga, eller åtminstone hållas på en mycket hög nivå, i framtiden. Elbolagen 
förnyar i dagens läge elkontrakt till flerfaldigt högre priser än förut, och 
HRT förbereder sig för dyrare bränslepriser, en situation som direkt 
återspeglas i de kommunandelar som HRT-medlemmarna skall betala. 
Dessutom förbereds det att vid elkris göra kontrollerade korta avbrott i 
elleveranserna under vinterns lopp. 
 
I kombination med en hög inflation leder detta till att städer och kommuner 
är utsatta för stora ekonomiska risker inkluderande plötsliga prischocker 
och skenande elpriser. Kommunerna måste inse att nu är god tid bör 
utreda och göra beslut om motåtgärder för att så snabbt som möjligt kunna 
trygga sin ekonomi så bra som möjligt. 
 
Detta gäller också Kyrkslätts kommun. Det har kommit till kännedom att år 
2022 kommer energikostnaderna att överstiga de budgeterade medlen 
med åtminstone 650 000 €. Detta är mycket för en kommun som står inför 
betydande inbesparingar. Vi undertecknade ställer oss frågan om summan 
faktiskt måste bli så stor (eller rentav större), eller kunde det möjligtvis 
finnas åtgärder med vars hjälp man kunde uppnå enkla och snabba 
inbesparingar? Dessutom skulle det vara viktigt och exemplariskt att 
kommunen skulle delta i elinbesparingstalkona, som landomfattande 
planeras ske under 2022. 
 
Därför uppmanar vi undertecknade Kyrkslätts kommun att omgående 
påbörja en utredning av möjligheterna för att minska energiförbrukningen 
av el och fossila bränslen, samt kritiskt granska sin riskhantering angående 
dessas ekonomiska risker. Fokus borde ligga på att hitta enkla och vettiga 
innovativa lösningar, som skulle vara snabba och kostnadseffektiva att 
implementera *. Kyrkslätt borde dra sitt strå till stacken angående 
elinbesparingstalkona. 
 
Kyrkslätt 25.8.2022 
 



 
 Kyrkslätts kommun 

Kommunfullmäktige 
Protokoll 
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Kommunfullmäktige § 72 05.09.2022 

Kim Liljequist (SFP), Josephine Frimodig (SFP), Carl-Johan Kajanti (SFP) 
 
* = några exempel: måste bärbara datorer / bordsdatorer inkl. 
tilläggsutrustning alltid vara uppkopplade till laddning, eller kunde man 
tänka sig att de i standby eller stängt läge inte skulle vara kopplade till 
elnätet? Kunde man tänka sig att sänka byggnaders innetemperatur 1-2 
grader eller simhallens vattentemperatur tillfälligt? Kunde gatubelysningen 
tidsoptimeras eller ställvis minskas?” 
 
Motionen undertecknades av: Kim Liljequist, Josephine Frimodig, Carl-
Johan Kajanti, Katja Ylisiurua, Elina Kärkimaa, Timo Haapaniemi, Anna 
Sahiluoma, Leena Virkki, Marko Kari, Liisa Kosonen, Kim Åström, Kari 
Virtanen, Jani Ekman, Urho Blom, Ulf Kjerin, Hans Hedberg, Anna Aintila, 
Stefan Gustafsson, Henri Annila, Marjut Frantsi-Lankia, Minna Hakapää, 
Antti Kilappa, Johanna Fleming, Paula Oittinen, Maarit Orko, Piia 
Aallonharja, Ville Salminen, Jussi Määttä, Tony Björk, Kim Männikkö, 
Martin Valtonen, Markus Myllyniemi, Anna Presnukhina, Patrik Lundell, 
Tuovi Ronkainen, Sini Felipe, Tero Suominen, Ari Harinen, Ronja Karkinen 
och Krista Petäjäjärvi. 

 
    
    
 
Beslut Kommunfullmäktige sänder fullmäktigemotionen till kommunstyrelsen för 

beredning. 
Oheismateriaali / tilläggsmaterial 
 Fullmäktigemotion: Kyrkslätts kommun bör genast minska sin 

energiförbrukning med hjälp av snabba och kostnadseffektiva lösningar 



 
 Kyrkslätts kommun 

Kommunfullmäktige 
Protokoll 
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Kommunfullmäktige § 73 05.09.2022 

 
Fullmäktigemotion 12/2022: Kyrkslätt ska ansluta sig till Håll Skärgården Ren rf:s kampanj 
Magknip av plast 
 
Kommunfullmäktige 05.09.2022 § 73    
958/00.04.02/2022    
 
 

Markus Myllyniemi lämnade följande motion vid fullmäktiges sammanträde 
5.9.2022: 
 
”Nedskräpning och mikroplast är de nyaste problemen som hotar de 
finländska vattendragen och Östersjön. Med dagvattnet, som nästan 
överallt leds orenat direkt till det närmaste vattendraget, hamnar 
plastskräpet särskilt lätt i sjöar och havet. 
Mikroplasternas inverkan på fiskar och andra arter är inte ännu helt känd, 
men man vet åtminstone att de höjer djurens stressnivå, rör sig uppåt i 
näringskedjan ända till människorna och suger i sig skadeämnen i miljön. 
Många havsdjur kan också fastna, storkna och bli utsvultna på grund av 
plastskräpet, när bitar av det fyller deras magsäck och tarmsystem. 
 
För att minska plastskräpets vattendragsbelastning har Håll Skärgården 
Ren rf startat kommunikationskampanjen Magknip av plast, som syftar till 
att minska mängden plastskräp genom att utnyttja ”nudging”-teknik och 
positiv påverkan. I kampanjen görs dagvattenbrunnarna, sopstationerna 
och askkopparna allt synligare genom att utnyttja roliga färger, 
klistermärken och skyltar. Det bästa exemplet på detta är fiskbilder som 
designats runt brunnslock och där brunnen är en fiskmun dit skräpet 
hamnar med dagvattnet. 
 
Kampanjen Magknip av plast har fått finansiering av miljöministeriet. Tack 
vare detta kostar deltagandet kommunerna bara några tusen euro. I 
kommunikationskampanjen deltar sammanlagt 16 kommuner och städer 
runt om i Finland inklusive Esbo, Helsingfors, Grankulla, Vanda och 
Vichtis. 
 
 
Vi undertecknade föreslår att Kyrkslätts kommun deltar i 
kommunikationskampanjen Magknip av plast från och med år 2023. 
 
Markus Myllyniemi" 
 
Utöver Markus Myllyniemi och fullmäktigegruppen de Gröna 
undertecknade följande ledamöter motionen: Reetta Hyvärinen, Katja 
Ylisiurua, Johanna Fleming, Leena Virkki, Marko Kari, Liisa Kosonen, Kari 
Virtanen, Kim Åström, Timo Haapaniemi, Jani Ekman, Tuovi Ronkainen, 
Sini Felipe, Antti Kilappa, Minna Hakapää, Kim Liljequist, Martin Valtonen, 
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Kommunfullmäktige § 73 05.09.2022 

Tony Björk, Josephine Frimodig, Anna Aintila, Ulf Kjerin, Urho Blom, Ville 
Salminen och Krista Petäjäjärvi. 
 

 
    
    
Beslut Kommunfullmäktige sänder fullmäktigemotionen till kommunstyrelsen för 

beredning. 
Oheismateriaali / tilläggsmaterial 
 Valtuustoaloite Kirkkonummen liittymiseksi mukaan Pidä Saaristo 

Siistinä ry_n Mahanpuruja muovista -kampanjaan (1)_sv 
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Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 60, § 61, § 63, § 72, § 
73 

 

Besvärsförbud 

I beslut, som gäller endast beredning eller verkställighet, får ändring inte sökas 
enligt 136 § i kommunallagen 
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Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 62, § 64, § 65, § 66, § 67, § 68, § 69, § 70, 
§ 71 

 

Kommunalbesvär 

 

  

Anvisning om anförande av kommunalbesvär till Helsingfors förvaltningsdomstol över 
kommunfullmäktiges beslut  

I detta beslut söks ändring genom besvär. Ändring i beslutet får sökas av den som beslutet avser 
eller av den vars rätt, skyldighet eller fördel direkt påverkas av beslutet (part), och 
kommunmedlemmar. 

  

Besvärsmyndighet 

 

Ändring i beslutet anförs hos Helsingfors förvaltningsdomstol. 

Besvärstid 

 

Besvär ska anföras inom 30 dagar från delfåendet av beslutet. 

Delfående  

En part anses ha fått del av beslutet sju dagar efter att brevet sändes, om inte något annat visas.  
Vid vanlig elektronisk delgivning med partens samtycke, anses parten ha fått del av beslutet den 
tredje dagen efter att meddelandet sändes, om inte något annat visas. 

Vid bevislig delgivning anses parten ha fått del av beslutet vid den tidpunkt som framgår av 
mottagningsbeviset eller vid den tidpunkt som antecknats på ett skilt mottagningsbevis. 

En kommunmedlem anses ha fått del av beslutet sju dagar efter det att protokollet fanns tillgängligt 
i det allmänna datanätet. 

Dagen för delfåendet eller den dag då beslutet lagts fram ska inte medräknas då tiden för sökande 
av ändring beräknas. Om den bestämda tidens sista dag infaller på en helgdag, 
självständighetsdagen, första maj, julafton eller midsommarafton eller helgfri lördag får besvär 
anföras första vardagen därefter. 

Besvärsgrunder  

Kommunalbesvär får anföras på den grunden att 
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• beslutet har tillkommit i oriktig ordning, 

 

 

• den myndighet som fattat beslutet har överskridit sina befogenheter eller 

 

 

• beslutet annars strider mot lag. 

Den som anför besvär ska presentera besvärsgrunderna för besvärsmyndigheten innan 
besvärstiden löper ut. 

Besvärsskriftens innehåll 

 

Besvär ska anföras skriftligt. Också elektroniska dokument uppfyller kravet på skriftlig form. 

I besväret, som riktas till besvärsmyndigheten, ska uppges: 

 

• det beslut i vilket ändring söks 

 

 

• till vilka delar ändring söks i beslutet och vilka ändringar som yrkas 

 

 

• de grunder på vilka ändring yrkas. 

 

 

  

I besväret ska anges ändringssökandens namn och hemkommun. Om ändringssökandens talan 
förs av hans eller hennes lagliga företrädare eller ombud eller om någon annan person har avfattat 
besväret, ska även denna persons namn och hemkommun anges. 

I besväret ska dessutom ingå postadress, telefonnummer och andra behövliga kontaktuppgifter. 
Ifall besvärsmyndighetens beslut kan ges till kännedom som elektroniskt meddelande, begär man 
också att e-postadressen meddelas som kontaktuppgift. 
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Ändringssökanden, den lagliga företrädaren eller ombudet ska underteckna besväret. 

Till besväret ska fogas 

• det beslut i original eller kopia i vilket ändring söks genom besvär 

 

 

• intyg över vilken dag beslutet har delgetts eller någon annan utredning över när besvärstiden har 
börjat 

 

 

• de handlingar som ändringssökanden åberopar till stöd för sina yrkanden, om de inte redan 
tidigare har lämnats till myndigheten. 

Inlämning av besvärsskriften 

 

Besvärsskriften ska inom besvärstiden lämnas in till Helsingfors förvaltningsdomstol på adressen: 

Helsingfors förvaltningsdomstol 

Sörnäsgatan 1 

00580 HELSINGFORS 

Telefon: 029 56 42000 (växel), Kundtjänst/registratorskontoret 029 56 42069 

 

Telefax: 029 56 42000 

 

E-post: helsinki.hao@oikeus.fi 

Tjänstetid: 8.00 - 16.15. 

Besvärsskriften kan på eget ansvar sändas per post eller med bud. Besvärshandlingarna ska 
lämnas till posten i så god tid att de hinner fram senast på den sista dagen av besvärstiden före 
ämbetstidens slut. 

På eget ansvar kan besvärsskriften också sändas per telefax eller e-post inom den utsatta 
besvärstiden. En handling som ska sändas inom utsatt tid ska före utgången av den utsatta tiden 
tillställas rättskipningsmyndigheten så att handlingen finns tillgänglig för myndigheten i 
mottagarapparaten eller datasystemet. 

Avgift för behandling av besvär 
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Med stöd av lagen om domstolsavgifter (1455/2015) tas det hos ändringssökanden ut en 
behandlingsavgift på 270 euro i förvaltningsdomstolen. Rättegångsavgiften tas emellertid inte ut, 
om förvaltningsdomstolen ändrar det överklagade beslutet till förmån för ändringssökanden. 

Skadeståndsärenden 

 

Förvaltningsdomstolen prövar inte krav som gäller grund för skadestånd eller skadeståndsbelopp. 
Den behöriga allmänna domstolen (tingsrätten) behandlar tvistemål som gäller skadeståndskrav. 

Arbetsavtalsärenden 

Förvaltningsdomstolen tar inte besvär, som gäller beslutets stridighet med arbetsavtalslagen, till 
prövning. Den allmänna domstolen (tingsrätten) behandlar tvistemål som gäller tolkning av 
arbetsavtalslagen.


